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Sandor Bende: Nu cred ca statul trebuie sa se implice pe termen foarte lung în

politica de pret al energiei

Plafonarea preturilor la energie a fost  necesara, dar nu cred ca statul trebuie sa se implice pe termen foarte

lung în politica de pret si sper ca, la un moment dat, vom putea reveni  la o piata libera, a declarat,

miercuri, la o conferinta de  specialitate, presedintele Comisiei de Industrii si Servicii din Camera 

Deputatilor, Sandor Bende. 

"Lucrurile au început din 2021, odata cu criza energetica nu doar în  România, ci si în întreaga Uniune Europeana,

atunci când preturile au  luat-o razna. Chiar atunci, România era într-o prima mica perioada de  liberalizare totala a

preturilor si bineînteles ca aceasta criza a dat  apa la moara celor care contestau liberalizarea si uite ca a trebuit sa 

ajungem la o plafonare. Plafonare cu care eu personal sunt si nu sunt de  acord... A fost necesara la momentul

respectiv, dar nu cred ca trebuie  ca statul neaparat sa se implice pe termen foarte lung în politica de  pret si sper

ca, la un moment dat, vom putea reveni la o piata libera în  care cererea si oferta sa-si spuna cuvântul si sa avem un

pret  competitiv pe piata. Doar cu un pret competitiv putem sa sustinem o  economie, sa sustinem o industrie în

relansare în România", a afirmat  Bende.

Potrivit sursei citate, în varianta actuala, legea consumatorului  vulnerabil prezinta lacune, iar o îmbunatatire a

acesteia ar duce la  echilibrare a situatiei.

"Am auzit destul de multe lucruri despre pret, ca în România se  plateste cel mai mare pret. Da, probabil ca o zi,

doua, trei, o  saptamâna - doua exista un pret de achizitie mai mare în România decât  în alta parte a Europei, dar

în final pretul la utilizatorul final nu  este iesit din comun. În România este un pret undeva la mijlocul 

clasamentului în ceea ce înseamna Uniunea Europeana, deci nu putem sa  spunem ca la noi este cel mai rau.

Probabil ca anul acesta va trebui sa  începem niste demersuri sa iesim din zona aceasta de plafonare, în  special pe

partea de energie electrica. Avem aceasta plafonare de mai  bine de trei ani. Ştim cu totii ca, pâna la urma, si

Uniunea Europeana  ne va forta, pentru ca nu poti sa suspenzi o Directiva europeana mai  mult de trei ani si riscam

si o posibilitate de infringement pe aceasta  tema. Exista totusi, în România, o lege a consumatorului vulnerabil si 

putem sa discutam despre ea daca e buna sau daca trebuie îmbunatatita.  Aceasta lege are lacune... În momentul în

care aceasta plafonare va  disparea, atunci am putea sa ne gândim la un pret diferentiat. Un  exemplu ar fi ca, de

dimineata pâna la ora 5:00 dupa-amiaza, sa existe  un tarif, apoi un alt pret de dupa-amiaza pâna dimineata.

Trebuie sa  gasim o cale de mijloc ca sa putem sa echilibram situatia", a mentionat  demnitarul.

De asemenea, el crede c ar trebui gasita modalitate de contorizare a energiei produse de catre consumator.

"Ar trebui sa gasim o modalitate prin care sa contorizam energia  produsa de catre consumator. Totusi, nu este

normal, în zilele noastre,  sa nu stie nimeni în România sau pe teritoriul României câta energie  electrica se

consuma si câta energie electrica se produce la nivel  national. Astazi, am început sa avem un dezechilibru. Nu mai

putem da cu  exactitate aceasta cantitate pentru ca foarte mare parte din aceasta  cantitate nu este contabilizata

nicaieri. Sa nu se sperie nimeni când  spun acest lucru", a punctat Sandor Bende.

Asociatia Furnizorilor de Energie Electrica din România (AFEER) a  organizat, miercuri, cea de-a IX-a editie a

Conferintei Anuale, cu tema  "Re-liberalizare: Competitie pe piata energiei în beneficiul tuturor".
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